
                                                     
                                    PROTOKÓŁ  NR V/19

z obrad  V sesji Rady Gminy Grajewo odbytej w dniu 27 lutego 2019 roku w
sali konferencyjnej Urzędu Gminy ul. Komunalna 6. 

Na  sesji  przewodniczył  pan  Jan  Dąbrowski  -  Przewodniczący  Rady
Gminy Grajewo.
Obecnych na sesji – 14 radnych.
Sesję rozpoczęto o godzinie 11 .⁰⁰
Sesję zakończono o godzinie 14 .⁰⁰

Protokołowała – Ewa Okulska – inspektor Referatu Ogólnoorganizacyjnego.

Radni gminy obecni na sesji:

  1. Danowska Ewa
  2. Dąbrowski Jan
  3. Gleba Stanisław
  4. Jankowska Anna Hanna
  5. Maciorowski Robert
  6. Motus Marek
  7. Olszewska Ewa
  8. Organek Henryk
  9. Perkowski Wiesław
10. Szumska Elżbieta
11. Wiśniewski Karol
12. Wysocki Sławomir Andrzej
13. Zwolińska Beata
14. Żabińska Aneta

Radni gminy nieobecni na sesji:

1. Wudarczyk Beata Ewa

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Szleter Stanisław – Wójt gminy 
2. Grabowski Kazimierz – Sekretarz gminy
3. Dąbrowska Barbara – radca prawny Urzędu Gminy



4. Stefanowicz  Ryszard  –  kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Rozwoju
Gospodarczego

5. Marchiel Małgorzata – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Grajewie

6. Kilewski  Arkadiusz  –  przedstawiciel  Powiatowego  Zespołu  Doradztwa
Rolniczego w Grajewie

7. sołtysi wsi – 39 osób /według załączonej listy obecności/ 

Proponowany porządek obrad:

  1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
  2. Przedstawienie porządku obrad.
  3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 stycznia 2019 
      roku.
  4. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych na 
      poprzedniej sesji oraz przedstawienie informacji z działalności gminy w 
      okresie między sesjami.                 
  5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
      bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy    
      Grajewo na 2019 rok.                  
  6. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
      budżecie gminy na 2020 rok środków stanowiących fundusz sołecki.
  7. Sprawozdanie za 2018 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
      na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
      prowadzonych przez Gminę Grajewo.
  8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemie 
      pieczy zastępczej za rok 2018 oraz potrzeby związane z realizacją zadań w 
      Gminie Grajewo.
  9. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie przeciwdziałania przemocy w 
      rodzinie za 2018 rok.
10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
      Grajewie za rok 2018 w zakresie zadań własnych i zleconych oraz potrzeby  
      w zakresie pomocy społecznej.
11. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2018 Gminy Grajewo.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grajewo na rok 2019.
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  Wieloletniej Prognozy 
      Finansowej Gminy Grajewo na lata 2019-2033.  
14. Wolne wnioski.
15. Zamknięcie obrad.
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Ad . 1 .

Otwarcia sesji dokonał pan  Jan Dąbrowski  - Przewodniczący Rady Gminy.   
Powitał  radnych,  pana  Wójta,  Sekretarza,  radcę  prawnego,  kierowników
poszczególnych  referatów,  sołtysów  wsi,  media  oraz  pracowników  Urzędu
Gminy biorących udział w dzisiejszych obradach.
Następnie, na podstawie listy obecności, Przewodniczący Rady stwierdził, że w
sesji  udział  bierze  14  radnych,  co  stanowi  quorum  do  podejmowania
prawomocnych uchwał.
 

Ad . 2 .

Przewodniczący  Rady  odczytał  porządek  obrad  dzisiejszej  sesji,  po  czym
zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  pan  Wójt  lub  radni  zgłaszają  wnioski  o
uzupełnienie bądź zmianę porządku obrad ?
W związku z tym, że nie zgłoszono żadnych wniosków Przewodniczący Rady
stwierdził,  że  dzisiejsza  sesja  przebiegać  będzie  według  przedstawionego
porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na dzisiejszą sesję.
 

Ad . 3 .

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że protokół z  poprzedniej sesji
Rady Gminy  odzwierciedla  szczegółowo przebieg obrad i był wyłożony do 
wglądu zainteresowanym w Biurze Rady, po czym zawnioskował do radnych o 
przyjęcie protokołu.
Radni nie zgłosili do protokołu żadnych uwag i poprawek.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał swój wniosek pod 
głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
protokół z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 stycznia 2019 roku.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 4 .
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Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który, witając wszystkich na
dzisiejszej sesji złożył pokrótce sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 

Gminy  podjętych  na  poprzedniej  sesji  informując,  że  organy  nadzoru  nie
zgłosiły żadnych uwag, toteż uchwały są w trakcie realizacji. 
Następnie  pan Wójt przedstawił  pokrótce informację z  działalności  gminy w
okresie między sesjami. 
W dalszej części swojej wypowiedzi  pan Wójt poinformował zebranych, że w 
dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Gospodarczej, na 
którym wypracowano opinie będące m.in. tematami obrad dzisiejszej sesji i 
przedstawione zostaną przez Przewodniczącą komisji przy omawianiu 
poszczególnych tematów.

Ad . 5 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Stefanowicz  Ryszardowi  –
kierownikowi  Referatu  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego,  który  omówił
pokrótce projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  gminy
Grajewo na 2019 rok.                  
W dalszej części swojej wypowiedzi pan kierownik poinformował, że zgodnie z
obowiązującymi przepisami ustawy o ochronie zwierząt, w terminie do dnia 01
marca każdego roku rada gminy zobligowana jest do przyjęcia  programu opieki
nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na
terenie swojej gminy na dany rok.   
Następnie  pan  kierownik  przypomniał,  że  przedmiotowy  program  wymaga
zasięgnięcia opinii Powiatowego Lekarza Weterynarii w Grajewie, dzierżawców
lub  zarządców  obwodów  łowieckich  działających  na  obszarze  gminy  oraz
Towarzystwa  Opieki  nad  Zwierzętami  Oddział  w  Grajewie,  po  czym  pan
Stefanowicz przedstawił nadesłane przez zainteresowanych opinie.
                  W uzupełnieniu pan Wójt poinformował, że w budżecie gminy na
2019 rok zabezpieczone zostały środki finansowe na realizację programu opieki
nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na
terenie naszej gminy, jednak póki nie będzie przyjęty przez radę gminy program,
nie można uruchomić żadnej akcji.

Następnie po raz kolejny pan Wójt zwrócił się z apelem do mieszkańców
o  przyczynienie  się  do  ograniczenia  populacji,  aby  było  jak  najmniej
rozrodczości.
Koszty pobytu zwierząt w schronisku ulegają zwiększeniu – ostatni  rachunek
opiewa na kwotę ponad 10 tysięcy złotych.
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W dalszej  części  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  poinformował,  że  wyłoniony
został lekarz weterynarii – pan Mieczkowski M. posiadający swój gabinet 

weterynaryjny  w  miejscowości  Boczki  -  Świdrowo,  gdzie  można  wykonać
zabiegi uzyskując dofinansowanie w wysokości do 70% kosztów sterylizacji i
kastracji psów.
Następnie  pan  Wójt  przypomniał,  że  zgodnie  z  podjętą  przez  Radę  Gminy
Grajewo  uchwałą  stawka  roczna  opłaty  od  posiadania  psów  wynosi  121,00
złotych od jednego psa, którą należy wpłacić do dnia 31 marca każdego roku
podatkowego, po czym pan Wójt przypomniał pokrótce zasady nie pobierania
opłaty od posiadania psów.
Na  zakończenie  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  stwierdził,  że  w  najbliższym
czasie trzeba będzie zająć się ewidencją psów.

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Żabińskiej Anecie –
Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która  poinformowała,  że
komisja wyraziła pozytywną opinię na temat projektu uchwały w w/w sprawie. 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie. 
W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła
Uchwałę Nr 39/V/19 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  gminy
Grajewo na 2019 rok.                  
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 6 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi gminy, który przypomniał 
zebranym, że zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim, do dnia 31 marca roku 
poprzedzającego rok budżetowy rada gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w 
budżecie gminy środków finansowych stanowiących fundusz sołecki 
podejmując  uchwałę,  w  której  wyraża  zgodę  lub  nie  wyraża  zgody  na
wyodrębnienie funduszu sołeckiego w roku budżetowym. 
Fundusz sołecki – to pieniądze w budżecie gminy zagwarantowane dla danego
sołectwa  na  realizację  przedsięwzięć,  które  są  zadaniami  własnymi  gminy  i
służą poprawie warunków życia mieszkańców i muszą być zgodne ze strategią
rozwoju gminy.
W naszej gminie fundusz sołecki realizowany jest od czterech lat. W czasie tym
wykonano m.in.: remonty świetlic, place zabaw wraz z ogrodzeniami, chodniki,
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dokonywano żwirowania i wyrównywania dróg gminnych, doposażenia świetlic
wiejskich,  zakupu  siłowni  zewnętrznych,  elementów do wyposażenia  placów
zabaw /karuzele, huśtawki/ oraz wiele innych drobniejszych zadań.

Na realizację funduszu sołeckiego w 2019 roku gmina musiała zabezpieczyć w
swoim budżecie kwotę w wysokości ponad 700 tysięcy złotych – są to środki 
finansowe,  które  gmina  może  odzyskać  nie  wcześniej  jak  po  zrealizowaniu
przyjętych zadań, co oznacza, że pieniądze te są zablokowane.

W dalszej części swojej wypowiedzi pan Wójt poinformował, że gminy
mogą ubiegać się o  dofinansowanie na inwestycje drogowe z funduszu dróg
samorządowych /do 60%/, jednak 40% stanowić muszą środki własne gminy,
których gminie w roku przyszłym  może zabraknąć. 
Na realizację inwestycji w roku przyszłym zabraknie około 1 miliona złotych,
toteż należałoby zastanowić się, czy gmina utrzyma w dalszym ciągu fundusz
sołecki, czy realizować będzie  zaplanowane inwestycje?.
Poza  tym,  jeżeli  będzie  możliwość,  można  będzie  w  latach  następnych  do
funduszu sołeckiego powrócić, a jeśli zajdzie taka potrzeba w ciągu roku można
będzie przyjąć dane zadanie, wydzielając na ten cel środki  finansowe z budżetu
gminy.   
Na  zakończenie  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  przedstawił  zebranym projekt
uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy
na 2020 rok środków stanowiących fundusz sołecki.

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała,  że  komisja  wyraziła  pozytywną  opinię  na  temat  projektu
uchwały w przedmiotowej sprawie.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie, w wyniku którego, przy 11 głosach „za” i 3 „wstrzymujących się”
Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr 40/V/19 w sprawie nie wyrażenia zgody na
wyodrębnienie w budżecie gminy na 2020 rok środków stanowiących fundusz
sołecki.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 7.

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Sekretarzowi,  który  przedstawił
zebranym  sprawozdanie  za  2018  rok  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Grajewo.
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Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Do sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag.

Ad . 8 .

Przewodniczący Rady udzielił  głosu pani Marchiel Małgorzacie  – Kierownik
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grajewie, która złożyła pokrótce 
sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemie 
pieczy  zastępczej  za  rok  2018  oraz  potrzeby  związane  z  realizacją  zadań  w
Gminie Grajewo.
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag.

Ad . 9 .

Przewodniczący  Rady  ponownie  udzielił  głosu  pani  Marchiel  Małgorzacie  –
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grajewie, która złożyła 
sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie za 2018 rok.
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag.

Ad . 10 .

Przewodniczący  Rady  przypomniał  zebranym,  że  kolejnym  punktem  obrad
dzisiejszej  sesji  będzie  „Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka
Pomocy  Społecznej  w  Grajewie  za  rok  2018  w  zakresie  zadań  własnych  i
zleconych oraz potrzeby w zakresie pomocy społecznej”, po czym udzielił głosu
pani Marchiel Małgorzacie – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Grajewie, która złożyła przedmiotowe sprawozdanie.
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag.

Ad . 11 .
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Przewodniczący Rady ponownie udzielił głosu pani Marchiel Małgorzacie – 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grajewie, która 
przedstawiła zebranym ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2018 Gminy 
Grajewo.

Przedmiotowa ocena stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Do przedstawionych materiałów nie zgłoszono żadnych uwag.

Ad . 12 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Wójtowi,  który  poinformował
zebranych, że na dzisiejszej sesji nieobecna jest pani Skarbnik, która wyjechała
na szkolenie, ale wszystkie sprawy finansowe uzgodnione zostały wcześniej z
Wójtem.
Następnie  pan  Wójt  poinformował  o  konieczności  zmniejszenia  planu
dochodów  o  kwotę  w  wysokości  232.087,00  złotych  w  związku  ze
zmniejszeniem gminie części oświatowej subwencji ogólnej, po czym pan Wójt 
przedstawił  prezentację  multimedialną  tj.  zestawienie  danych  w  zakresie
finansowania oświaty za lata 2018-2019.
W dalszej  części  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  poinformował  zebranych,  że
ostatnie  zwiększenia  na  zadanie  inwestycyjne  pn.  ”Rozbudowa  drogi
powiatowej  Nr  1807B na  odcinku  Wierzbowo-Boczki-Świdrowo  okazały  się
niewystarczające, bowiem po odbytym przetargu okazało się, że gmina i powiat
muszą dołożyć jeszcze po 204.000,00 złotych.
Za  przyzwoleniem Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w Suwałkach  kwotę  tę
można będzie pokryć z tzw. wolnych środków, aby nie brać pożyczki.  
Następnie  pan  Wójt  poinformował,  że  niebawem  radni  gminy  otrzymają
urządzenia tzw. tablety, co znacznie ułatwi pracę ograniczając przy tym koszty
gminy w rozwożeniu materiałów na sesję Rady Gminy.
Na  zakończenie  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  przedstawił  zebranym projekt
uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Grajewo  na  rok  2019
polegających  na  zwiększeniu  dochodów  o  kwotę  w  wysokości  81.378,00
złotych i zmniejszeniu dochodów o kwotę 237.223,00 złotych oraz zwiększeniu
wydatków  o  kwotę  396.597,00  złotych  i  zmniejszeniu  wydatków  o  kwotę
83.284,00 złotych.

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała zebranych, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
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W wyniku przeprowadzonego głosowania  Rada Gminy jednogłośnie podjęła
Uchwałę Nr 41/V/19 w sprawie zmian w budżecie Gminy Grajewo na 2019 rok.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 13 .

Przewodniczący  Rady udzielił  głosu panu Wójtowi gminy,  który  przedstawił
zebranym  propozycje  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy
Grajewo na lata 2019-2033 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na
te lata polegające na zaktualizowaniu wartości do wysokości wynikających ze
sprawozdań z wykonania budżetu za 2018 rok oraz zaktualizowaniu wartości do
wysokości  wynikających  z  uchwały  budżetowej  na  rok  2019  wraz  z  jej
zmianami na dzień 27.02.2019 roku.

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Żabińskiej Anecie –
Przewodniczącej Komisji Polityki Gospodarczej, która poinformowała 
zebranych, że komisja wyraziła pozytywną opinię na temat projektu uchwały w
przedmiotowej sprawie.
         W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła
Uchwałę Nr 42/V/19 zmieniającą uchwałę w sprawie  Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Grajewo na lata 2019-2033.  
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 14 .

W punkcie „Wolne wnioski” głos zabrali:
-   Kilewski  Arkadiusz  –  przedstawiciel  Powiatowego  Zespołu  Doradztwa
Rolniczego w Grajewie poinformował, że w terminie od 15 marca do 15 maja w
wersji elektronicznej  będzie można składać wnioski o płatności obszarowe, a
rolnicy posiadający do 10 ha gruntów rolnych, u których nie wystąpiły żadne
zmiany, w terminie do dnia 15 marca b.r. winni złożyć oświadczenie o braku
jakichkolwiek zmian.
W dalszej części swojej wypowiedzi pan inspektor przypomniał, że jak co roku
pomoc w wypełnianiu wniosków jest usługą odpłatną.
Następnie  poinformował  o  planowanych  szkoleniach,  po  czym  zaprosił
wszystkich zainteresowanych na szkolenie, które odbędzie się w dniu 7 marca
b.r. w „Muzeum Mleka” w Grajewie.   
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W dalszej części swojego wystąpienia pan Kilewski omówił pokrótce zmiany
stawek płatności dla nowych typów ONW.
Proponowane  zmiany  wynikają  z  konieczności  dostosowania  obecnych
przepisów wyznaczania ONW do uregulowań unijnych.

Następnie  pan  inspektor  przypomniał,  że  od  lipca  ubiegłego  roku na  terenie
całego  kraju  obowiązuje  program  działań  mających  na  celu  zmniejszenie
zanieczyszczenia  wód  azotanami  pochodzącymi  ze  źródeł  rolniczych  oraz
zapobieganie dalszemu zanieczyszczeniu. Jedno z istotnych dla rolników zmian
to skrócone okresy stosowania nawozów.
W programie nawozy azotowe połączono z gnojówką i gnojowicą, a obornik
wydzielono.
Pan  Kilewski  wspomniał  także  o  planie  nawożenia  azotem  oraz  karach
nakładanych przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska począwszy od
1.000 złotych w górę.

Dziękując za przekazane informacje pan Wójt poinformował zebranych,
że jak co roku na terenie naszej gminy będzie funkcjonował jeden punkt w 
miejscowości  Ruda,  gdzie  nieodpłatnie  będzie  można  uzyskać  pomoc  w
wypełnianiu wniosków.
-  pan  Wójt  poinformował,  że  Polskie  Linie  Kolejowe  przygotowują  się  do
modernizacji100-kilometrowego odcinka Białystok-Ełk.
Rail Baltica to jedno z priorytetowych zadań inwestycyjnych na polskich torach,
która to  trasa Rail  Baltica  znacznie  przyczyni  się do rozwoju gospodarczego
regionu.
Dzięki budowie drugiego toru na trasie Białystok-Ełk podróże będą szybsze i
zwiększy  się  przepustowość,  co  stworzy  nowe  możliwości  dla  przewozów
regionalnych  i  międzyregionalnych,  a  przewoźnicy  będą  mogli  uruchomić
większą  liczbę  połączeń.  Nowoczesne  urządzenia  dostosowane  będą  do
prowadzenia ruchu z prędkością do 160 km/h.
W  dalszej  części  swojego  wystąpienia  pan  Wójt  przedstawił  prezentację
multimedialną linii Rail Baltica – schemat układu drogowego na terenie Gminy
Grajewo relacji Białystok-Ełk podkreślając, że projektanci przebiegu linii Rail
Baltica proponują, aby trasa kolejowa w jak najmniejszym stopniu kolidowała z
ruchem drogowym i  nie  miała  negatywnego wpływu na  życie  mieszkańców
miejscowości, przez które Rail Baltica będzie przebiegać.
- sołtys wsi Łamane Grądy zwrócił się z pytaniem o odbiór folii z gospodarstw
rolników, bo prawdopodobnie został zablokowany punkt odbioru.
- pan Wójt poinformował, że folia po opróżnieniu powinna być oczyszczona z
pozostałości i złożona w zadaszonym pomieszczeniu do czasu zebrania większej
ilości w poszczególnych gospodarstwach.
Po  terenie  gmin  jeżdżą  firmy  zajmujące  się  odbiorem  z  gospodarstw
indywidualnych zużytej folii. 
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Poza  tym  w  Gminnym  Zakładzie  Komunalnym  w  Wierzbowie  znajdują  się
kontenery, do których można wrzucić w miarę oczyszczoną , niepotrzebną folię.

Na  zakończenie  sesji  pan  Wójt  przypomniał,  że  kończy  się  kadencja
sołtysów wsi i rad sołeckich i od dnia 05 marca b.r. przeprowadzone zostaną
wybory sołtysów i rad sołeckich na 5 letnią kadencję.

Dziękując  za  dotychczasową współpracę  pan Wójt  wraz z  Przewodniczącym
Rady  wręczyli  sołtysom  wsi  pamiątkowe  grawertony  życząc  jednocześnie
wszystkiego najlepszego oraz wyboru na następną kadencję.

Ad . 15 .

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował
wszystkim za udział w posiedzeniu zamykając V sesję Rady Gminy Grajewo.

                               
                                 Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady
 Ewa Okulska                                                                    Jan Dąbrowski
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